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§ 1 
Godkännande av dagordning samt val av justerare och 
dag för justering  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beslutar att utse Rashid Mohammed (V) 

och Annika Friberg (M) att justera dagens protokoll. 
Stadsdelsnämnden beslutar att protokollet ska justeras den 
28 april 2023. 

2. Dagordningen godkänns. 
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§ 2 
Motion om att Spånga bör slås ihop med Hässelby-
Vällingby eller Bromma stadsdelsnämnd  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
ST 2022/787 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 

remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om att Spånga bör slås 
ihop med Hässelby-Vällingby eller Bromma stadsdelsnämnd”, 
skriven av Dennis Wedin (M). I motionen föreslås att 
kommunstyrelsen ska låta utreda hur Spånga vid en 
sammanläggning ska övergå till Hässelby-Vällingby eller Bromma 
stadsdelsnämnder istället för att ingå i sammanläggningen mellan 
Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista. 
Förvaltningen anser att sammanläggningen bör fortgå som planerat 
utan att utreda frågan om Spångas tillhörighet. Som skäl för detta 
anges att det skulle påverka den pågående  sammanläggningen 
genom att både fördröja processen och involvera ytterligare 
stadsdelsnämnder. För det fall Spånga skulle brytas loss från Järva 
stadsdelsnämnd anser förvaltningen att viktiga resurser gå förlorade. 
Förvaltningen anser även att det finns flera kopplingar mellan 
Spånga och Tensta samt Rinkeby med avseende på gemensam 
postort och Spånga stations betydelse för invånarna. 
 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Annika Friberg (M) m.fl. och Ghazal Saberian (SD) ställer sig 
bakom motionen. 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Annika Friberg (M) m.fl. och Ghazal Saberian (SD) reserverar sig 
mot beslutet. 
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Handlingar i ärendet 
 1161594 (Godkänd - R 1) Motion om att Spånga bör slås 

ihop med Hässelby-Vällingby eller Bromma stadsdelsnämnd 
- svar på remiss 

 ST 2022/787-1.1 Motion om att Spånga bör slås ihop med 
Hässelby-Vällingby eller Bromma stadsdelsnämnd 

 ST 2022/787-1 Följebrev Motion om att Spånga bör slås 
ihop med Hässelby-Vällingby eller Bromma stadsdelsnämnd 
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§ 3 
Reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden 
gällande vuxna med missbruks- och beroendeproblem  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/141 
ST 2023/91 
 

Beslut  
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till Kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar 
justering. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat reviderade riktlinjer för 
handläggning av ärenden gällande vuxna med missbruks- och 
beroendeproblem till stadsledningskontoret och alla 
stadsdelsnämnder. 
 
I de reviderade riktlinjerna har dispositionen ändrats, texterna 
uppdaterats och nya avsnitt lagts till för att vara förenlig med 
lagstiftningen. Därutöver har förtydligande avseende 
handläggningsförfarandet lagts till. 
 
Förvaltningen är positivt till förslaget om nya riktlinjer och anser att 
de är förenliga med aktuellt regelverk. Förvaltningen ser att en av 
styrkorna i förslaget är att målgruppen har breddats och även 
inkluderar ärenden som rör spel om pengar. 
 
Förvaltningen föreslår att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1156748 (Godkänd - R 1) Reviderade riktlinjer för 
handläggning av ärenden gällande vuxna med missbruks- 
och beroendeproblem 
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 ST 2023/91-2.2 Bilaga - Riktlinjer för handläggning av 
ärenden gällande vuxna med missbruks- och 
beroendeproblem 

 ST 2023/91-2 Följebrev Reviderade riktlinjer för 
handläggning av ärenden gällande vuxna med missbruks- 
och beroendeproblem 

 ST 2023/91-2.1 Socialnämndens protokollsutdrag - 
Reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden gällande 
vuxna med missbruks- och beroendeproblem 

 ST 2023/91-2.3 Socialförvaltningens tjänsteutlåtande - 
Reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden gällande 
vuxna med missbruks- och beroendeproblem 

 

Sida 6 (34)



 
 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2023 
 

2023-04-26 

§ 4 
Underlag för budget 2024 med inriktning mot 2025 och 
2026  
ST 2023/6 
 

Beslut  
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner Underlag för 

budget 2024 med inriktning mot 2025 och 2026 och 
överlämnar den till kommunstyrelsen. 

2. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Underlag för budget 2024 med inriktning för 2025 och 2026 
beskriver Spånga-Tensta stadsdelsnämnds prioriteringar och 
identifierade behov de kommande åren. 
 
  
Förslag till beslut  
Rashid Mohammed m.fl (V), Letti Freivalds m.fl. (S) Mansur Jama 
(MP) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens 
förslag. 
  
Annika Friberg (M) m.fl. lade fram ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Kim Ekblom (C) föreslog att nämnden skulle återemittera ärendet. 
  
Ghazal Saberian (SD) avstår att delta i beslutet och hänvisar till sin 
egen budget. 
  
Beslutsgång  
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Stadsdelsnämnden beslutade att avgöra ärendet 
idag. 
  
Rashid Mohammed (V) ställde därefter förslagen mot varandra och 
nämnden hade beslutat att anta S+V+ MP:s förslag. 
  
Reservation 1 
Reservation anmäldes av Annika Friberg, Ingebrikt Sjövik och 
Lotta Högström, till förmån för eget förslag: 
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"Förslag till beslut 
Att delvis godkänna Underlag för budget 2024 med inriktning för 
2025 och 2026 för kommunstyrelsen. 
Att därutöver anföra 
  
I Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 för 
kommunstyrelsen ska nämnderna analysera de kommande årens 
utveckling och konsekvenser på ekonomi och verksamhet, samt 
redovisa satsningar och prioriteringar som bedöms bidra till 
kommunfullmäktiges inriktningsmål under perioden. Eftersom 
Moderaterna förordar andra inriktningsmål än majoriteten har 
beslutat om vill vi också att nämnderna ska göra andra satsningar 
och prioriteringar. 
Moderaternas inriktningsmål som nämnder ska jobba efter är 
följande: 
  

 En modern storstad med möjligheter för alla. 
 En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt. 
 En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 

  
Vi kan konstatera att staden står inför svåra ekonomiska tider – 
redan ett halvår efter att den rödgröna majoriteten tillträdde. 
Ansvarsfulla politiker hade tagit höjd för denna utveckling och 
prioriterat kommunens kärnverksamheter. Det har det vänsterstyret 
inte gjort. 
  
Vi såg hur den tidigare socialdemokratiskt ledda majoriteten förde 
en politik som lät ekonomin urholkas, och vi ser nu igen en politisk 
inriktning från vänsterstyret som leder till samma sak. Grunden för 
stockholmarnas gemensamma välfärd måste alltid vara att säkra 
stadens finanser och bygga upp stadens finansiella tillgångar. Under 
år 2022 minskade kommunkoncernens externa bruttoskuld med 2,5 
procent. Det var första gången sedan år 2010 som skulden minskade 
på årsbasis. Detta kunde åstadkommas genom en aktiv förvaltning 
av stadens fastighetsbestånd och strategiska avyttringar av 
tillgångar som inte utgör stadens kärnverksamhet. En återgång till 
en ekonomisk politik som ökar skuldutvecklingen kan komma att 
medföra en försämrad kreditvärdighet. Det, tillsammans med en 
normalisering av ränteläget, riskerar att öka kapitalkostnaderna på 
ett sätt som på sikt kommer att tränga undan driftmedel. 
  
Särskilt allvarlig är den ekonomiska situationen i skolan. Det 
föreslagna underlaget till budget konstaterar att det behövs ett 
fortsatt fokus på goda resultat i skolan för samtliga elever. Vi 
instämmer i inriktningen men är inte övertygade att vänsterstyrets 
politik kommer att kunna leva upp till den målsättningen den förda 
politiken redan innebär nedskärningar i skolan som drabbar 
tusentals elever. Enligt den senaste prognosen från 
utbildningsförvaltningen kommer 103 av stadens 126 grundskolor 
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att gå med underskott i år – totalt med drygt 260 miljoner kronor. 
Detta får en direkt påverkan på utbildningskvaliteten. Neddragning 
av personal i form utav lärare, elevassistenter och specialpedagoger 
kommer att få direkt påverkar på elevernas undervisning. Vi anser 
att skolan behöver prioriteras upp. 
  
Vi kan också konstatera att majoriteten inte tar det 
trygghetsskapande arbetet på det allvar som situationen i Stockholm 
kräver. Det gäller framförallt det förebyggande arbetet. Ett effektivt 
förebyggande arbete tar lång tid att bygga upp men är enklare att 
montera ner. Nedskärningarna i skolan kommer drabba det 
förebyggande arbetet och tillsammans med andra felprioriteringar är 
trygghetsarbetet hotat i Stockholm. Det föreslagna underlaget 
konstaterar att en ny lag om ordningsvakter träder i kraft under 
perioden och ökar möjligheterna att ha ordningsvakterna på fler 
platser. Den nya lagen är positiv för Stockholm men kommer inte 
att komma stockholmarna till del i den utsträckning den hade 
kunnat då 120 av 180 ordningsvakter har sagts upp till följd av den 
rödgröna politiken. Att ha möjlighet att verka trygghetsskapande på 
fler platser hjälper inte när det inte finns ordningsvakter att verka på 
dem. Vi anser att det trygghetsskapande arbetet och däribland 
användningen av ordningsvakter behöver prioriteras upp". 
  
Reservation 2 
Reservation anmäldes av Åsa Nilsson Söderström till förmån för 
eget förslag: 
  
"Förslag till beslut 

1. Att delvis bifalla stadsdelsförvaltningens förslag till beslut. 
2. Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att återkomma med 

förslag till inriktningsbeslut i enlighet med vad som nedan 
anförs. 

3. Att anföra följande: 
  
Vi liberaler anser att varje människa bör få så stora möjligheter att 
forma sitt eget liv som möjligt. Det förutsätter att den enskilde 
individen själv kan styra över de verkligt avgörande besluten i livet. 
I Liberalernas förslag till budget för 2023 med inriktning för 2024 
och 2025 fastslås därför tre inriktningsmål för stadens 
verksamheter. 
  

1. Ett frihetens Stockholm som ger varje individ möjligheter att 
uttrycka sig och förutsättningar att leva ett självständigt liv 

2. Ett grönt och innovativt Stockholm som är ledande i 
klimatomställningen och ger goda förutsättningar för ett fritt 
närings- och kulturliv. 

3. Ett Stockholm med god ekonomi som slår vakt om de 
mänskliga rättigheterna, öppenhet och valfrihet. 
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Nyckeln till individens frihet är skola och utbildning, som ger 
människor möjlighet att själva välja väg i livet. Vi vill därför 
understryka vikten av att alla barn får möjlighet att klara skolans 
kunskapsmål. Skolan är även den enskilt viktigaste skyddsfaktorn 
för barn och måste prioriteras i det fleråriga arbetet. En fullförd 
skolgång är inte bara vägen till ett självständigt liv utan också ett 
starkt skydd mot framtida sociala problem. Vi vill därför att 
skolsociala team fortsätter spridas i stadens skolor, för att nå elever 
med hög frånvaro. Men även de barn som omhändertagits och 
placerats har rätt till skolgång. Vi vill därför säkerställa att dessa 
barns skolresultat följs upp på samma sätt som för övriga barn. 
  
Det långsiktigt förebyggande och trygghetsskapande arbetet är en 
grundpelare för det Stockholm vi vill se. I det arbetet är 
hembesöksprogrammet där en socialsekreterare tillsammans med 
BVC-sköterska besöker familjer i våra ytterstadsområden en viktig 
del. Det här är både relationsskapande och förtroendestärkande 
arbete och sänker tröskeln för framtida kontakt med socialtjänsten. 
Vi vill därför betona vikten av att fortsatt utvidga 
hembesöksprogrammet, som är den tidigast förebyggande insatsen 
vi har och som forskning visat ger goda resultat. 
  
Under föregående mandatperiod genomfördes ett omfattande arbete 
för att stärka samhandlingen mellan socialtjänst, skola, polis och 
civilsamhälle. Att det fortsätter vara just konkret gemensam 
handling – samhandling – får inte tappas bort. Det arbete vi inledde 
var bara första steg och från politikens sida behöver det påminnas 
om. Reformtakten behöver hållas uppe och samhandling måste 
utvecklas aktivt. 
  
Det skolfokus inom socialtjänsten som Liberalerna drev igenom 
föregående mandatperiod måste befästas ytterligare. En 
mandatperiod på fyra år är inte tillräckligt för att nya arbetssätt fullt 
ut ska internaliseras. Arbetet med att förbättra socialtjänsten och 
stadens övriga verksamheter kan aldrig anses vara klart. 
  
Förskolans betydelse för barns utveckling är central. Den fyller en 
särskilt viktig roll för de barn som inte har med sig svenskan 
hemifrån. Barn som har gått i förskolan har en snabbare 
språkutveckling och klarar senare också grundskolan bättre. Av det 
skälet ska alla barn ges möjlighet och uppmuntras att gå i förskolan. 
Barn i behov av särskilt stöd ska upptäckas tidigt och få de 
stödinsatser som behövs. Övergången till skolan ska utvecklas med 
fokus på barnens språkutveckling och behov av särskilt stöd för att 
säkerställa att de får en så god skolstart som möjligt. 
  
Det är en hög andel barn med annat modersmål än svenska i både 
Spånga-Tenstas och Rinkeby-Kistas kommunala förskolor. Högst 
andel medarbetare med annat modersmål än svenska finns i de 
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förskolor där även andelen barn som inte har svenska som 
modersmål är högst. Därför är det både förvånande och oroande att 
majoriteten helt verkar ha släppt de satsningar för att öka 
personalens kunskaper i svenska som infördes under förra 
mandatperioden. 
  
Att de allvarssamtal vi införde nu avskaffas är beklagligt. Att 
socialtjänst och polis tillsammans med vårdnadshavare träffar barn 
som begått sitt första brott är en tidig signal från samhället. Det har 
varit en uppskattad insats av framförallt föräldrar och barnen själva, 
och fungerat som en ögonöppnare samt en möjlighet att upptäcka 
annan underliggande problematik. 
  
Stockholm ska byggas attraktivt, hållbart och tätt och ska vara en 
levande och socialt hållbar stad. Alla stadsdelar ska utvecklas med 
en blandning av bostäder, arbetsplatser, handel, natur, kultur, 
idrottsytor, skolor och förskolor. Stadsutvecklingen ska ske utifrån 
kunskap och omsorg om befintliga värden samt med respekt för 
Stockholms och stadsdelarnas särart. Stadens unika och historiska 
landskap, med vattnet, grönskan och öarna ska värnas och 
stadsutveckling som verktyg för att nå social sammanhållning ska 
tas tillvara. Vi vill se att staden utvecklas i dialog med de boende 
för ökad attraktivitet och trygghet i hela Stockholm. 
  
I detta sammanhang är det oroande att majoriteten nu förutskickar 
att man under kommande år kommer att ta tillbaka flera 
fritidsverksamheter i egen regi. Den upphandling som genomfördes 
under förra mandatperioden har gett goda resultat och fyra av 
stadsdelsnämndens fritidsgårdar drivs på entreprenad av Rädda 
Barnen: House of Tensta (Blå huset), Grottan, Hjuset och Spånga 
Folkan. Under förra året genomfördes både avtals- och 
verksamhetsuppföljning med goda resultat och avtalet förlängdes 
med två år, från och med juni 2022. Att säga upp ett välfungerande 
avtal för att återföra verksamheten till stadsdelen är riskfyllt, särskilt 
med tanke på att anledningen till att vi valde att göra en 
upphandling var att flera fritidsgårdar som drevs i egen regi inte 
uppfyllde kvalitetskraven. 
  
Den rödgröna majoriteten genomför nu vad man kallar Fokus Järva. 
En satsning som innebär bland annat sammanläggning av två stora 
stadsdelar där Liberalerna ser en risk för att både verksamheter och 
boende blir lidande. Under föregående mandatperiod genomfördes 
en omfattande skolreform på Järva av Liberalerna med riktade 
insatser och de har gett effekt. Från en behörighetsgrad på omkring 
60% har gymnasiebehörigheten nu ökat till närmare 80%. Staden 
behöver fortsätta ta ansvar för Järvaområdet genom att prioritera 
arbetet med att stödja barns och ungdomars skolgång, med fokus på 
skolnärvaro och kunskapsresultaten. Det är nu viktigt att Fokus 
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Järva utvecklas med tydliga mål och riktlinjer. Vad vi har sett än så 
länge, så verkar sådan styrning saknas. 
  
Vid tidigare sammanläggningar av stadsdelar har socialtjänsten 
tappat strategisk personal och oklarheter kring chefskap och rutiner 
har vänt socialtjänstens fokus in mot den egna organisationen i flera 
år. Det finns en överhängande risk för att socialtjänsten nu åter 
måste fokusera på sitt inre liv under flera år. Lokal person- och 
områdeskunskap kommer behövas för att tillsammans med polisen 
snabbt kunna identifiera ungdomar som står på tur att dras in i 
våldsspiralen. En hel generation unga i riskzon riskerar nu återigen 
att förloras. 
  
Det resonemang som förs från den rödgröna majoriteten att 
sammanläggningen av stadsdelsnämnderna paradoxalt nog kommer 
att öka närheten till medborgarna saknar logik. Det skulle i så fall 
innebära att ju mer som centraliseras och ju fler stadsdelsnämnder 
som slås samman, desto närmare blir stadens förtroendevalda och 
service till medborgarna. Det kan ibland finnas skäl till att små och 
specialiserade verksamheter behöver samordnas mellan flera 
stadsdelar. Men att medborgarnas inflytande och kontakt med 
lokalpolitiken skulle stärkas genom att det blir längre till 
stadsdelsnämndens politiker är orimligt. 
  
Fristående kultur- och föreningsverksamheter ska uppmuntras och 
ha gynnsamma och förutsägbara villkor att verka på i Stockholm. 
De kulturhus som finns i stadsdelsnämnderna ska vara öppna och 
välkomnande mötesplatser för alla medborgare. Staden ska 
tillhandahålla en god fritidsverksamhet för barn och ungdomar och 
stadens utbud av aktiviteter ska svara mot olika behov hos barn och 
unga. Det är angeläget att man i planeringen av verksamheter för 
barn och ungdomar tar särskild hänsyn till behoven hos barn och 
ungdomar med funktionsnedsättning. Aktiviteter ska utformas 
inkluderande för alla och vara fysiskt tillgängliga för barn och unga 
med funktionsnedsättning. Det ska finnas verksamhet och 
mötesplatser för unga hbtqi+-personer i hela staden, som även är 
tillgängliga för unga hbtqi+-personer med funktionsnedsättning. 
Stadens parklekar är en viktig del av många barns fritid. Stockholm 
ska i stadsplaneringen öppna upp för fler parklekar som ska vara 
tillgängliga för stadens öppna förskolor, samt erbjuda pedagogiska 
och lekfulla miljöer. 
  
Sammantaget saknar vi en tydlig politisk vilja att fortsatt utveckla 
staden genom upprätthållen reformtakt. I övrigt hänvisar vi till 
Liberalernas budgetreservation 2023". 
  
Reservation 3 
Reservation anmäldes av Kim Ekblom till förmån för eget förslag: 
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"Förslag till beslut 
Att återremittera ärendet med syfte att återkomma till nämnden med 
utgångspunkt i Centerpartiets budgetreservation  
Att därutöver anföra följande: 
  
Centerpartiet har lämnat ett eget förslag till budget för Stockholms 
stad kommande år. I vår budgetreservation i kommunfullmäktige 
stakar vi ut en hoppfull väg framåt för ett Stockholm som håller 
ihop. Det är vår politik som ger de bästa förutsättningarna att göra 
visionen om det öppna, företagsamma, gröna, trygga och innovativa 
Stockholm till verklighet. 
  
Centerpartiet vill bl.a. göra följande satsningar med bäring på 
Järva/Spånga: 
  
• Ytterstadssatsning – 10 mdkr 2023–2027 i följande punkter: 

 Rusta upp eftersatta bostadsområden. Reviderad 
översiktsplan där staden byggs ihop och där segregation 
motverkas genom fler naturliga mötesplatser samt en mix av 
boendeformer och lägenhetsstorlekar. 

 Tillgängliggöra grönområden, upprustning av lokala 
centrum och investeringar i stadsmiljön. 

 Påbörja bygget av Järva Stadspark och utbyggnad av 
tvärbana mellan Kista och Vällingby. 

 Samarbete med civilsamhälle och nära samverkan mellan 
skola, socialtjänst och polis. 

 Utökat och tidigt förebyggande arbete avseende både barn 
och föräldrar. 

 Kunskapsresultat i fokus för att fortsätta öka andelen elever 
som klarar skolan. 

 Fördubbla stadens sociala investeringsfond till 400 mnkr per 
år till 2027 

 
Handlingar i ärendet 

 1159346 (Godkänd - R 1) Underlag för budget 2024 med 
inriktning mot 2025 och 2026 

 1147204 Bilaga 1 Underlag for budget 2024 med inriktning 
2025 och 2026 

 1147198 Bilaga 2 Lokalförsörjningsplan 2023 
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§ 5 
Verksamhetsuppföljning av boendestöd inom daglig 
verksamhet i kommunal regi  
ST 2023/125 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 

verksamhetsuppföljning av boendestödet i kommunal regi. 
2. Verksamhetsuppföljningen av boendestödet i kommunal 

regi läggs till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I februari 2023 har stadsdelsförvaltningen genomfört 
verksamhetsuppföljning i utförarverksamheten för Spånga-Tenstas 
boendestöd (SoL) i kommunal regi. 
 
Verksamheten bedöms ha goda förutsättningar att bedriva en trygg 
och säker vård och omsorg med brukarna i fokus. De brister som 
har identifierats genom uppföljningen handlar om att ett flertal 
rutiner helt saknas och behöver åtgärdas inom följande områden: 
 
1. Bemanning och personal: 5 rutiner 
2. Tillgänglighet och delaktighet: 1rutin 
3. Ledningssystemet för systematiskt kvalitetsarbete: 6 rutiner 
4. Dokumentation och gallring: 2 rutiner 
 
Vidare behöver verksamheten upprätta en tidplan för hur de nya 
skriftliga rutinerna ska implementeras i arbetsgruppen. 
Verksamheten behöver också säkerställa att brukarnas 
genomförandeplaner följs upp korrekt samt att journalföring förs 
riktigt och väsentligt utifrån genomförandeplanerna i 
verksamhetssystemet. Därtill behöver en skriftlig rutin upprättas 
avseende hanteringen när brukarna inte vill skriva under sin 
genomförandeplan utifrån aktuellt beslut. 
 
Delar av åtgärderna utifrån de brister som resultatet visat kommer 
att behöva direkta åtgärder. Andra delar är långsiktiga åtgärder som 
följs upp kontinuerligt för att säkerställa att verksamheten bedrivs 
enligt gällande avtal och lagar. 
 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1157358 (Godkänd - R 1) Verksamhetsuppföljning 
Boendestöd 

 1154022 Uppföljningsmall Boendestöd_ 
 1154023 Mall för åtgärds 
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§ 6 
Återrapportering av Idéburet offentligt partnerskap  
Somaliska föräldrar och modersmålsföreningen 2022 
ST 2023/95 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner återrapporteringen från 
Somaliska föräldrar och modersmålsföreningen och lägger 
rapporten till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Spånga- Tensta stadsdelsnämnd har en överenskommelse om 
idéburet offentligt partnerskap (IOP) med Somaliska föräldrar och 
modersmålsföreningen som löper under perioden 2021-2023. 
Överenskommelsen gäller trygghetsskapande insatser, 
fritidsaktiviteter för barn och unga, feriearbete och unga ledare, 
samverkan mellan unga, föräldrar och föreningen samt föräldrastöd. 
Detta ärende rör återrapportering till nämnden om den verksamhet 
som bedrivets inom ramen för IOP under 2022. Förvaltningen 
bedömer att föreningen har uppfyllt sina åtaganden och föreslår att 
nämnden godkänner återrapporteringen och lägger rapporten till 
handlingarna. Förvaltningen och föreningen är överens om att 
föreningen återbetalar 60 442 kr som under 2022 inte har nyttjats 
för åtaganden inom ramen för IOP. 
 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1163793 (Godkänd - R 1) Kopia av Återrapportering IOP 
Somaliska föräldrar och modersmålsföreningen 

 1159421 Bilaga 1 Återrapportering IOP 2022 
 1158229 Bilaga 2 Verksamhetsberättelse SFMF 2022 
 1159424 Bilaga 3 Revisorberättelse 
 1159426 Bilaga 4 Årsmötesprotokoll 
 1156098 Bilaga 5 Samverkansöverenskommelse IOP mellan 

Spånga-Tensta__stadsdelsnämnd och Somaliska föräldrar 
och__modersmålsföreningen. 
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§ 7 
Återrapportering av Idéburet offentligt partnerskap  
Verdandi Tensta 2022 
ST 2023/139 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner återrapporteringen 
avseende verksamhetsåret 2022 för det idéburna, offentliga 
partnerskapet med Verdandi Tensta och lägger den till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Denna redovisning gäller samverkansöverenskommelsen om IOP 
med föreningen Verdandi Tensta för 2022. Föreningen har 
inkommit med den återrapportering som förvaltningen begärt och 
som anges i överenskommelsen. Förvaltningen bedömer att 
föreningen har uppfyllt de åtaganden som överenskommelsen 
omfattar. Förvaltningen förslår att stadsdelsnämnden godkänner 
återrapporteringen avseende verksamhetsåret 2022 för det idéburna, 
offentliga partnerskapet med Verdandi Tensta och lägger det till 
handlingarna. 
 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1160506 (Godkänd - R 1) Återrapportering av Idéburet 
offentligt partnerskap  

 1145159 Bilaga 1 Återrapportering IOP Verdandi Tensta 
2022_ 

 1145161 Bilaga 2 Ekonomisk redovisning av IOP Verdandi 
Tensta 220101-221231 pdf 

 1159637 Bilaga 4 Verdandi indikatorer 2022-12-31 
 1145171 Bilaga 5 Oberoende revisors rapport Verdandi 

Tensta IOP 2022. 
 1145162 Bilaga 3 Enkäter uppföljning IOP med 

kommentarer 2022. 
 1156163 Bilaga 6 Justerat årsmötesprotokoll 23 mars 2023. 

Verdandi Tensta. 
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 1156166 Bilaga 7 Verksamhetsberättelse Verdandi Tensta 
2022. 

 1156165 Bilaga 8 Revisorernas rapport verksamhetsåret 
2022. Verdandi Tensta. 

 1145179 Bilaga 9 Överenskommelse IOP 2022 Verdandi 
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§ 8 
Månadsrapport till nämnden i april 2023  
ST 2023/1 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner denna månadsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sammantaget prognostiseras en budget i balans efter 
resultatöverföringar. 
 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1160562 (Godkänd - R 1) Månadsrapport till nämnden i april 
2023 

 

Sida 20 (34)



 
 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2023 
 

2023-04-26 

§ 9 
Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna (SD) 
gällande ordningsvakter  
ST 2023/101 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens svar på 
skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en skrivelse till nämnden från den 23 februari 2023 ställer Ghazal 
Saberian och Pär Gustavsson (SD) frågor rörande mobila 
ordningsvakter och vilken påverkan minskningen av de ekonomiska 
resurserna kan innebära för medborgarnas trygghet. I 
tjänsteutlåtandet besvarar förvaltningen de frågor som ställts. 
 
Förvaltningen har ett välstrukturerat brottsförebyggande- och 
trygghetsskapande arbete som inkluderar samverkan med flera 
aktörer. Det mobila ordningsvaktsuppdraget är ett bra komplement 
till det lokala arbetet som bedrivs i stadsdelsområdet. Utifrån att 
stadens mobila ordningsvaktsuppdrag har justerats utifrån årets 
budget, kan förvaltningen konstatera att antalet patruller i staden 
som helhet har minskat. Dock kommer ordningsvakterna att 
fortsätta arbeta utifrån operativa lägesbilder och prioritera att 
besöka de platser som utifrån lägesbilden har störst behov. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens svar 
på skrivelsen. 
 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1160344 (Godkänd - R 2) Svar på skrivelse från 
Sveriedemokraterna (SD) gällande ordningsvakter 

 ST 2023/101-1 Skrivelse från Sveriedemokraterna (SD) 
gällande ordningsvakter  

 1132234 Statistik Spånga Tensta 2022 
 1132233 För ett tryggt och säkert Stockholm - En 

utvärdering Stockholms stads mobila ordningsvakter 
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§ 10 
Kött- och fiskfria dagar bland nämndens förskolor och 
riktlinjer om att kött/fiskrätter alltid ska erbjudas som 
alternativ  
Svar på skrivelse Ghazal Saberian (SD) 
ST 2023/158 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ghazal Saberian (SD) har 2023-03-22 inkommit med en skrivelse 
gällande kött- och fiskfria dagar i nämndens kommunala förskolor. I 
skrivelsen ombeds förvaltningen återkomma med en kartläggning 
kring huruvida köttfria dagar förekommit i nämndens förskolor 
samt tydliggöra i riktlinjer att kött/fiskrätter alltid ska erbjudas som 
alternativ. 
 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnds förskolor följer de av nämnd, 
2021-12-16, tagna riktlinjer för mat och måltider i förskolan vilka är 
desamma som i utbildningsförvaltningens Riktlinjer för mat, 
måltider och fysisk aktivitet i kommunala förskolor i Stockholms 
stad som utgår från Livsmedelsverkets Nationella riktlinjer för 
måltider i förskolan. 
 
I dagsläget har Spånga-Tensta stadsdelsnämnd och Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd riktlinjer för mat i förskolan som till viss del skiljer 
sig åt. I samband med sammanläggningen av Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd och Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd kommer en 
översyn att göras och gemensamma riktlinjer för Järvas kommunala 
förskolor tas fram och lämnas till nämnd för beslut. 
 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1160516 (Godkänd - R 1) Skrivelse om kött- och fiskfria 
dagar i förskolan 
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 ST 2023/158-1 Skrivelse från Sverigedemokraterna gällande 
en kartlägning av kött- och fiskfria dagar bland nämndens 
förskolor och riktlinjer om att kött/fiskrätter alltid ska 
erbjudas som alternativ 

 1150195 Bilaga 1 Riktlinjer för mat, måltider och fysisk 
aktivitet i kommunala förskolor i Stockholms stad  

 1150197 Bilaga 2 riktlinjer-for-maltider-i-forskolan 
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§ 11 
Svar på skrivelse om allvarliga brister i samhällsvården 
av barn och unga  
ST 2023/100 
 

Beslut  
Spånga- Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens svar på 
skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en skrivelse till nämnden från den 23 februari 2023 ställer Åsa 
Nilsson Söderström (L) frågor rörande vilken påverkan platsbristen 
på Statens institutionsstyrelse (SiS) fått för förvaltningens arbete 
med ungdomar i behov av samhällsvård. I tjänsteutlåtandet besvarar 
förvaltningen de frågor som ställs. 
 
Förvaltningen upplever att det till viss del påverkat arbetet med 
ungdomar i behov av samhällsvård men att SiS arbetar hårt med att 
komma till rätta med platsbristen. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens svar 
på skrivelsen. 
 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1156750 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse av Åsa Nilsson 
Söderström (L) om allvarliga brister i samhällsvården av 
barn och unga 

 ST 2023/100-1 Skrivelse av Åsa Nilsson Söderström (L) om 
allvarliga brister i samhällsvården av barn och unga 
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§ 12 
Anmälan av medborgarförslag gällande att återupprätta 
verksamheten Spånga-Tensta rent och snyggt  
ST 2023/141 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda ankommet medborgarförslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Medborgarförslag gällande att återupprätta verksamheten Spånga-
Tensta rent och snyggt. 
 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2023/141-3 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
medborgarförslag gällande att återupprätta verksamheten 
Spånga-Tensta rent och snyggt 

 ST 2023/141-1.1 Bilaga - Spånga-Tensta rent och snyggt, 
projektutvärdering 

 ST 2023/141-4 Medborgarförslag gällande att återupprätta 
verksamheten Spånga-Tensta rent och snyggt_Bortredigerad 
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§ 13 
Protokoll för funktionshinderrådet  
ST 2023/4 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 8 februari 2023 anmäls. 
 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2023/4-1 Protokoll nr 1/2023 från regionalt råd för 
funktionshinderfrågor för Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista 
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§ 14 
Protokoll för pensionärsrådet  
ST 2023/5 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 19 januari 2023 anmäls. 
 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2023/5-1 Protokoll nr 1/2023 från Pensionärsrådet 
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§ 15 
Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation  
ST 2023/8 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1157979 (Godkänd - R 1) Anmälan av tjänstemannabeslut 
fattade på delegation  
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§ 16 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
mars 2023  

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
  
Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet. 
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§ 17 
Information, nämndens och förvaltningens frågor  

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 
inkomna protokoll med mera, § 17 bilaga 1, till handlingarna. 
 
  
Ärendet 
I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med mera, § 
17, bilaga 1. 
  
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
  
Stadsdelsdirektören Victoria Callenmark informerade nämnden 
om att förvaltningen jobbar vidare med problemet gällande lustgas i 
området. Dels tittar man på hur Södermalm gör med eventuellt 
försäljningsstopp och uppsökande enheten ska göra en kartläggning 
hur problemet ser ut i vårt område . 
Victoria informerade om att alla ungdomar som sökt sommarjobb (2 
500 st) kommer bli erbjudna jobb. 
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§ 18 
Anmälan av protokoll och domar/beslut  

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna. 
 
  
Ärendet 
Sociala delegationens protokoll från 23 mars och 6 april 2023 finns 
i pärm på sammanträdet. 
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§ 19 
Borttagen på grund av sekretess  
ST 2023/153 
 
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2023/153-1 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 
kap. 7 § FB 
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§ 20 
Borttagen på grund av sekretess  
ST 2023/235 
 
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2023/235-1 Överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § föräldrabalken 
(FB) 
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